

Dagsorden 13/08-26 kl.18.00 inkl aftensmad fra slagter Laursen

deltagere:

[LINK TIL ÅRSHJUL](#)

Nyt fra grenene (kort)

Familiespejd

- Berit kan ikke finde tid til familiespejd. Vi skal finde ny leder. Den anden søndag i hver måned undtagen juli
-

Mikro

- **Vi mangler ledere!**
- Vi arbejder videre med de spejdere, der er, for det er vores guldgrube. Derfor er der venteliste indtil videre.

Mini

- **Vi mangler ledere!**
- Der er lukket for tilgang. Der er 19 spejdere.
- Inden gruppelejr laver vi et særligt møde. Vi skal øve os i at pakke tasker. Forældrene skal deltage og stå ved siden af.

Junior

- **Vi mangler ledere!**
- Vi håber på, at der kommer en ny leder. Asger var forbi på besøg, men måske kommer han tilbage som leder. Indtil da er der lukket for tilgang til denne gren.
- Hele efterårsprogrammet handler om at øve sig til vinterheik.

Trop

- **Vi mangler ledere!**
- 14 stk tropspejdere.
- De skal prøve at lave egne patruljer, så de også har lidt ansvar.
- Nisse hjælper dem med programmerne lidt frem i tiden, da der er mange nye og de er ikke så gamle endnu.
- Lederne håber, at de i løbet af efteråret bliver i stand selv til at planlægge og gennemføre en weekendtur i lokalområdet.
- Der skal snakkes om PPlan-kusus i efterårsferien. Der skal gerne tilmeldes før 1/9.

Senior

- De lever! og de kan finde ud af det sammen.
- De har planlagt et PPlan-kursus.
- Anna skal på Plankursus i efterårsferien.

Vi mangler ledere - hvad gør vi?

- Måske kommer der nogen til Nat i naturen
- Rul til forældrehjælper -
- Infoaften om spejderleder
- Kunne vil lokke med Jørn Killdall til at lave en videoreportage fra Nat i Naturen, hvor vi må fortælle om, at vi mangler ledere.

Nyt fra gruppeleder

- Vækstaften
- Line har været afsted sammen med en masse ledere fra Horsens. Der er kommet en masse redskaber med hjem, som vi skal bruge på vores leder- og bestyrelsesdag søndag d. 4. oktober kl. 10-15. Line vil gerne invitere vores korpskontakt, hvis det er muligt. Man kan komme på samme kursus i Brabrand torsdag d. 1. oktober, hvis nogen skulle have mod på det. Man skal tilmeldes via medlemsservice - **bonusinfo** - der er ikke vegetarisk aften!
- Gruppelederkursus?
- Line skal afsted. Det er et nyt tiltag. Alle gruppeledere skal hygge sig og netværke/dele idéer/osv. Der er to online-gange og en med fysisk fremmøde i Ry. Vi glæder os til at høre, hvad det kan give os alle.
- Fremmøde app
- Line har den nu og forsøger at få lederne ind og få det til at fungere. Den skal nok fodres lidt, men det vil vi gerne arbejde med. Den kommer til at koste ca. 200 kr om året for hele gruppen.
- Nye leder kampagne
- Nanna har lavet et fint udkast, som vi kan bruge.
- Der er lavet postkort med Thyge til at hverve ledere og spejdere, når vi kommer så langt. Opgaven gav et rigtig godt grin hos børn og voksne på SL-lejren.
- Rengøring og lign. Af hytten
- Vi skal have fundet en ny måde at lokke forældre til at tage småopgaver - med kort på tørresnor.
- Der kunne noteres i mikro- miniernes plan, at bestemte forældre forventes at tage en opgave den pågældende dag.

Nyt fra kassereren

- friluftsrådets økonomiske midler
- Vi har 19.000 på kontoen. Vi skal ikke bruge alle pengene på een gang:-) Der skal bestilles forskelligt fra Spejdersport. Der skal også bestilles grej til lagersalg i Aarhus til en privataften, fordi vi har haft et godt samarbejde med ham.

Nyt fra formanden

- SL26 var en succes, alt i alt.
- MAX har foreslået arrangøren, at der laves mad, som spejderne kender, så de ikke går sultne i seng.
- fondsansøgninger, ny person er koblet på til søgning af de større fonde
- Anne, som er Ragnas mor vil gerne hjælpe, men det er større beløb til de store idéer - fx renovering af spejderhytten med ny facade, nye gulve og linolium osv.
- kursus for nye bestyrelsesmedlemmer aflyst pga for få tilmeldinger

- Kurset blev aflyst. Det er nok for nye bestyrelsesmedlemmer. Vi kunne godt have interesse i at deltage, hvis det bliver opslået igen.
- alle nye forespørgsler på optagelse i grenene for nye spejdere vurderes direkte af den primære spejderleder på den enkelte gren.. derfor vil jeg gerne vide hvilken form for kontaktform i ønsker at de håbefulde forældre skal benytte. Familiespejd er mail til Berit, men hvad med I andre
- Mikro → SMS til Marie
- Mini → SMS til Marie
- Junior → SMS til Rasmus
- Trop → SMS til Nisse
- Berit ønsker en ny leder på familiespejd, da det er svært at få enderne til at nå sammen
- Vi andre ledere vil godt hjælpe en ny leder i gang, men ingen af os har tid til at være der hver gang.
- Der er et hæfte med forløb, som kan køres.
- Mærker er indkøbt.

Nyt fra web ansvarlig

- Der er intet nyt på vestfronten!

Fremtidige arrangementer

Kolle Kolle - uge 47

nat i naturen 5/9

ØB ræs dato? Muligvis 21/11

Arbejdsdag - status på sidste arbejdsdag. 20/9

- Rafter skal skæres til, så de er friske og gode
- Raftestativet skal tømmes og sættes tilbage igen
- Nyt brændeskur (Nisse)
- Rengøring i hytten
- Elastikker skiftes i overseglene
- **Optælling ØB**

Evt.

- Kommende bestyrelsesmøder
- 4/10 kl. 10-15 leder. og bestyrelsesmøde
- bestyrelsesmøde torsdag d. 8/10 kl. 19.35 (planlægning af ØB/æbleskivedag)
- 12. november → klargøring til ØB
- 28. november ØB-arrangement/æbleskivedag
- Line har tidligere sagt at hun vil kontakte nogle der kunne trykke/lave gruppeflag
- De kan ikke lave flag. Max forsøgte at kontakte et firma, men de svarede aldrig tilbage.
- stjerneteltet er udskiftet på SL26 lejren efter kollaps
- Information. De iturevne telte er repareret af sydamerne på lejren - ganske gratis.

- kører nyhedsbrevene? (ca. hver 3. md.)
- De døde lidt henad året, men de var gode fra starten af året. Line har ikke tiden til at samle inforbrevene. Måske skal vi ledere øve os i at tage billeder og skrive 5-6 billeder, som skal lægges på hjemmesiden.
- Refleksioner efter SL-lejren (fra Mette)
- Det har været en dejlig lejr
- Forældrehjælpere til at pakke ud ønskes- også selvom det er sent. Hele bestyrelsen må gerne hjælpe med at aktivere de andre forældre.
- Lederne vil gerne selv pakke. Til gengæld er det guld værd at få hjælp til at tømme traileren. Måske skal vi aftale med bestemte forældre allerede inden lejren.
- Skal vi have flere spejdere med på stor lejr? Så flere får oplevelsen...
- Fx familiespejd, mikroer. Prisen er høj, når man kun har nogle få dage på lejren.
- Der er noget med rammerne omkring børn med særlige behov. Vi har behov for at have aftaler om, hvordan vi håndterer det bedst muligt. Kan vi få lov til at have det som et spørgsmål på tilmeldingen. Vi skal måske også sætte os for at opdage, hvilke muligheder, der er på selve lejren.
- Minier skal vide noget om, hvad det vil sige at være på stor lejr og at fællesskabet bliver forpligtende netop på en stor lejr. Måske skal vi prøve at komme på lejr kun med de små i en weekend eller en kort sommerlejr for de små.
- Camilla fortæller, at hendes piger har fortalt om en fed lejr, men at de samtidig har oplevet, at lederne har været pressede undervejs på lejren. Nisse og Rasmus forklarer, at der har været rigtig mange opgaver, som de voksne skal løse undervejs og som tærer på voksenressourcerne.
- Vi snakker om, at vi i bestyrelsen kunne arbejde med, hvordan forældrearbejdet kunne kvalificeres. Kunne nogle forældre måske have lyst til at deltage i lejren - også for at hjælpe.
- Nisse og Rasmus har lavet en liste over grej, som vi har ønsket os over mange år
<https://drive.google.com/drive/folders/1t0bDBjywiEQoD16sU9SvTrsbeUw4KT2i>
 Det sendes videre til de damer i fondsansøgningsgruppen.

4 oktober - 10.00-15.00 leder og bestyrelse dag